
                                                                                                                                                  

Der var i alt fremmødt 20 medlemmer inkl. bestyrelsen. 

Dagsorden  

 Valg af dirigent. 
      Henning Christensen blev foreslået og valgt. 

Han konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet, og at dagsordenen var i 
overensstemmelse med lovene. 
 

 Formandens beretning 
Beretningen blev taget til efterretning med enkelte opklarende spørgsmål. Se bilag 1 
 

 Godkendelse af regnskab. 

Regnskabet blev godkendt. 

 

 Orientering fra DCV v/ Søren T. Thomassen 

 

 Behandling af indkomne forslag                                                                                                      

Ingen 

 

 Vedtægtsændringer. 

      Ændringerne blev vedtaget. 

 

 Fastsættelse af kontingent. Der foreslås uændret kontingent.                                                 

Vedtaget. 

 Valg til bestyrelse:  
               Lars Kielsgaard                           Genopstiller 
               Karsten Boddum-Olesen            Genopstiller 
               Morten Andersen                        Genopstiller  
               Thorbjørn Lager                          Genopstiller 
 Alle blev genvalgt 
 

• Valg af 2 suppleanter                               
               Max Thomsen                              Genopstiller 
               Jens Salling                                 Genopstiller 
 Begge blev genvalgt 
 

• Valg af 2 revisorer   
              Steen Lindkvist                              Genopstiller 
              Søren Thomassen                         Genopstiller       
              Begge blev genvalgt  
 
 Eventuelt                          

    Max Thomsen orienterede om dagens §7 møde, der havde bl.a. omhandlet Tangesagen. 

Referat fra Generalforsamlingen 2015 

Onsdag den 24-3- 2015 kl.19:00 



Max havde lejlighed til at kommentere på det forkerte i, at Viborg kommune havde fået 
myndighedsretten i sagen. 
Bl.a. er Tangeværket ikke længere forpligtiget til pligtudsætninger. Max tror dog efter dagens 
møde, at pligtudsætningerne kommer igen. 
Formanden for FFD snakkede også om Tangesagens betydning for Ferskvandsforeningen for 
Danmarks medlemmer. 

  
     Generalforsamlingen slut kl.20:28. 

DCV vil gerne have billeder fra lystfiskerne, hvis de fanger laks med sår. 

Ref.  

Jan Hyllested 

 

Bilag 1 

Formands beretning til GSL generalforsamling 25. marts 2015 

Fra den tidligere bestyrelse var der lagt op til at Gudenaalaksen og GSL skulle fusioneres og ligeledes var 
der sat gang i processen for at få udviklet et fælles indberetningssystem til straks indberetning af fangede 
laks i Gudenåen. 

På det konstituerende møde i den nyvalgte bestyrelse den 23. april 2014, blev UT valgt til formand. Da 
DCV indbetaler som medlem til GSL, var der enighed i bestyrelsen om at dette var ok, trods at UT via 
vedtægterne er fast medlem af bestyrelsen. 

Bestyrelsen har fra starten lagt sig i selen for at effektivere bestyrelsens arbejde. Der blev bl.a. aftalt faste 
mødedatoer for hele 2014, ligesom alle i bestyrelsen blev tildelt ansvarsområder. Det er et mål at GSL skal 
blive mere synlig i debatten – et arbejde der aldrig slutter. 

Bestyrelsen har for 2014 nedsat tre arbejdsgrupper:  

- En redaktionsgruppe med tre personer der skal indsamle og redigere materiale til vores nye 
hjemmeside og i øvrigt i samarbejde med webmaster Ole Welling udvikle den nye hjemmeside. 

-  
- En vedtægtsgruppe med tre personer der i 2014 har haft til opgave at gå vores vedtægter igennem 

for at se om der er behov for en modernisering. 
-  
- En informationsgruppe med tre personer der skal holde øjne og øre åbne i forhold til om der er 

noget GSL skal bringe sig på banen omkring – en del af GSL´s synliggørelses strategi. 
Arbejdet med at udvikle en ny hjemmeside har været meget langsommeligt, idet det centrale formål med at 
udvikle en fælles indberetnings database for de tre foreninger er trukket i langdrag. Ikke pga. webmaster 
Ole med fordi foreningerne især BSF har været meget tilbageholdende. Flere møder er blevet afholdt og 
der er fundet og aftalt løsninger, men de er aldrig blevet udført.  Det er naturligvis ikke helt tilfredsstillende, 
specielt ikke når det mere eller mindre er blevet et krav fra Kommunerne at et sådant centralt straks 
indberetningssystem skal på plads for at Kommunerne vil fastholde deres tilskud til udsætningerne. Vi 
havde håbet på at systemet ville være på plads fra start af denne sæson, men der er fortsat problemer med 
at få BSF inkluderet. Jeg håber vi meget snart kan få en overensstemmelse på plads. På den redaktionelle 
side er der også fortsat en del at færdiggøre. Der er således et presserende arbejde for den nye bestyrelse 
at gå videre med. 

Vedtægterne har vist sig at trænge til en betydelig opdatering, hvilket er blevet gjort og der er lagt op til 
betydelige vedtægtsændringer. Mere om det på et senere punkt på dagsordenen.    

Informationsgruppen har været aktiv i indsamlingen af informationer til bestyrelsen fra div. aviser. I 
forbindelse med Tangeværkets ansøgning om fortsat drift har vi naturligvis indsendt et høringssvar, da vi 
ligesom mange andre syntes det er horribelt at Tangeværket tror, at de uden videre bare kan få en 
tilladelse til fortsat uændret drift. I forbindelse med Viborg Kommunes tilladelse til Tangeværket, til en 



tidsubegrænset vandindvindingstilladelse, har vi ikke indsendt en anke, men understøttet DSF. I den 
sammenhæng er det naturligvis glædeligt at se nabokommunernes reaktion overfor Viborg Kommune.  

Indsamlingen af penge på Gudenaalaksen, til støtte af DCV, er i 2014 beløbet sig til kr. 378.492 samme 
niveau som i 2012 og 13, se bilag 1. Efter fusionen af Gudenaalaksen og GSL er det GSL´s bestyrelse, der 
har ansvaret for indsamlingen og det betyder bl.a. at vi skal have lovliggjort indsamlingen i forhold til en 
fornyelse af en polititilladelse. Det er allerede forberedt.  

Til sidst vil jeg sige at jeg er meget spændt på hvad der vil ske for Gudenåen i 2015. Dels Tange sagen der 
må afvente Naturankenævnet afgørelse og Viborg Kommunes videre afgørelse. Dels hvad der vil ske ved 
Ulstrup i forhold til Favrskov Kommunes planer om gydebanker og betydelig naturgenopretning i 
Gudenåen. Ligeledes har Viborg Kommune nogle planer om naturgenopretning i deres del af Gudenåen. 
2015 bliver et spændende og måske afgørende år for Gudenåen! 

Tak til hele bestyrelsen for et godt samarbejde i 2014. 

Gert Holdensgaard 

 

 

ÅR HLF LSF BSF RSK GØF G-Laksen GSL SUM

2009 3.000 49.526 95.236 5.000 21.000 42.279 20.000 236.041

2010 6.000 63.629 102.149 5.000 0 21.313 20.000 218.091

2011 7.000 66.555 120.506 5.000 0 4.107 25.000 228.168

2012 7.700 80.320 212.615 5.000 40.000 29.101 15.000 389.736

2013 7.500 132.575 202.388 6.000 18.300 11.052 0 377.815

2014 7.500 144.200 187.438 6.000 15.000 7.363 10.991 378.492


